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Протокол№1 

қамқоршылық кеңесінің отырыстары 

«Журавлевка ауылындағы жалпы білім беретін мектеп» КММ 

27 тамыз 2021 ж 

Қазіргі: 
Гилгенберг Татьяна Ивановна 

Андаров Темірболат Мұратұлы 

Альберг Елена Сергеевна 

Шмидт Надежда Олеговна 

Пешкова Светлана Анатольевна 

Зима Лидия Андреевна 

Игнатенко Алена Николаевна 

Мартыненко Ирина Леонидовна 

Иващенко Надежда Валерьевна 

Бер Татьяна Ивановна 

Баймағамбетова Вера Станиславовна 

 

Жиналыстың күн тәртібі: 
1. Білім беру мекемесінің 2021-2022 оқу жылының басына дайындығы. 
2. Қамқоршылық кеңестің жұмысын ұйымдастыру туралы. 2021-2022 оқу жылына арналған ПО 

құрамын бекіту. 
3. Жаңа оқу жылына жұмыс жоспарын бекіту және талқылау 

4. Жеңілдетілген санаттағы балаларға көмек. Республикалық «Мектепке жол» акциясының 
барысы туралы ақпарат. Акция барысында көрсетілген қайырымдылық көмек туралы есеп. 

5. 2021-2022 оқу жылына жеңілдетілген санаттағы студенттерді тегін тамақтандыру деректер 
банкін қалыптастыру туралы. 

Бірінші сұрақ бойынша мектеп директоры В.С.Баймағамбетова жиналғандарды атқарылған 
жұмыстар мен мектептің жаңа оқу жылына дайындығы туралы хабардар етті. 2021-2022 оқу жылының 
басында студенттер контингенті 103, барлығы 11 сынып-комплект. Жазғы кезеңде оқу кабинеттерінде 
жөндеу-косметикалық жұмыстар жүргізілді. Су құбыры және кәріз жүйесі қанағаттанарлық жағдайда, 
ауыз су бұрқақтары жұмыс істеп тұр. 

Санитарлық нормаларды сақтау үшін жанаспайтын тепловизорлар (температураны өлшейтін) 
орнатылып, қолды тазартатын құралдар сатып алынды. Мектепке кіру тек QR-сканерлеу (Ashyk 

қосымшасы) арқылы жүзеге асырылады. 
Мектеп оқушылары оқулықтармен және қажетті әдебиеттермен толық қамтамасыз етілген. 

Оқушылар мен ата-аналарға арналған жаңартылған ақпараттық стендтер. 
Мектептегі оқу процесі «Күнделік» жүйесі арқылы жүзеге асырылады, оған оқушылар да, ата-

аналар да қол жеткізе алады. 
Екінші мәселе бойынша жалпы мектептік ата-аналар комитетінің төрағасы Альберг Е.С. Ол өз 

сөзінде білім беру ұйымының үздіксіз жұмыс істеуі мен дамуына жәрдемдесу, оқу-тәрбие процесін 
жетілдіруге және білім сапасын арттыруға атсалысу, оқу-материалдық-техникалық базаны жақсарту, 
білім беру жүйесін жетілдіруге жәрдемдесетінін атап өтті. Қазақстандық патриотизмді, азаматтықты, 
толеранттылықты, адамгершілік-рухани, дене жағынан сау және әлеуметтік белсенді тұлғаны 
қалыптастыру үшін бүкіл тәрбие жүйесі мектептің Қамқоршылық кеңесінің жұмысын жалғастырған 
жөн. 

2020-2021 оқу жылына ПҚ төрағасы Т.И.Гильгенбергтің, ал 2020-2021 оқу жылына ҚБ 
мүшелерінің қызмет ету мерзіміне ҚБ құрамынан кетуіне байланысты Елена Сергеевна ҚБ төрағасы 
мен жаңа мүшелерін ата-аналар арасынан таңдауды ұсынды. қауымдастық. Қамқоршылық кеңес 
мүшелерінің саны бір-бірімен және осы білім беру ұйымының басшысымен тығыз қарым-қатынаста 
және мүліктік қатынаста болмаған кемінде тоғыз адамнан тұрады. Қамқоршылық кеңес мүшелерінің 
өкілеттік мерзімі үш жыл. Қамқоршылық кеңес мүшелері осы білім беру ұйымының ұжымына кірмейді. 
Қамқоршылық кеңестің отырыстары қажеттілігіне қарай өткізіледі, бірақ тоқсанына кемінде бір рет осы 
тармақтардың барлығы Қазақстан Республикасы Білім және ғылым министрінің 02.04.2016 жылғы 
бұйрығымен белгіленген. 
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Күн тәртібіне сәйкес ПС төрағасы болып Зим Лидия Андреевнаны сайлау туралы ұсыныс 
енгізілді. Төрағаның орынбасары Альберг Е.С., хатшысы – Бер Татьяна Ивановна, ПС мүшелері: 
Гилгенберг Татьяна Ивановна, Андаров Темірболат Мұратұлы, Шмидт Надежда Олеговна, Пешкова 
Светлана Анатольевна, Игнатенко Алена Николаевна, Мартыненко Ирина Николаевна, Мартыненко 
Ирина Важина Важенкоев. 

Жиналғандар жоғарыда аты аталған кандидаттарға ашық дауыс беруге шақырылды. Дауыс беру 
нәтижесі: -100% қолдады, 0% қарсы, -0% қалыс қалды. 

Үшінші мәселе бойынша Қамқоршылық кеңесінің төрағасы Зима Л.А. 2021-2022 оқу жылына 
арналған ПС жұмыс жоспарымен таныстырды. ТК мүшелері ұсынылған жұмыс жоспарын талқылады. 

Төртінші сұрақ бойынша VR жөніндегі орынбасары Бер Татьяна Ивановна сөз сөйледі. 
Республикалық «Мектепке жол» акциясының барысы және акция барысында көрсетілген 
қайырымдылық көмектер туралы баяндады. Аз қамтылған отбасынан барлығы 5 бала қамтылды. 
Всеобуч қорынан мектеп киімдері мен оқу құралдары түрінде көмек көрсетілді. 

Бесінші сұрақ бойынша В.Р. Бер Т.И. жиналғандардың назарына келесі ақпаратты жеткізді:  
Қазақстан Республикасы Үкіметінің 2008 жылғы 25 қаңтардағы No 64 «Әлеуметтік осал 

студенттерге және аз қамтылған отбасылардан шыққан студенттерге материалдық және материалдық 
көмек көрсетуге бөлінген қаражатты жұмсау ережесін бекіту туралы» Қаулысына сәйкес 2021 жылдың 
1 қыркүйегінен бастап. мектепте тегін ыстық тамақ «Журавлевка-1» ЖШС есебінен ұйымдастырылған 

Мектептің барлығы 5 оқушысы тегін ыстық тамақпен қамтылған: 5 оқушы да аз қамтылған 
отбасынан шыққан. 

Содан кейін Зим Л.А. Всеобуч қорынан материалдық көмек көрсету және мектепте тегін 
тамақтандыру мақсатында аз қамтылған отбасылардан шыққан оқушылардың деректер базасын 
қалыптастыру ұсынысымен: 

 

Жоқ. Ата-анасының аты 
Студенттің толық аты-

жөні Сынып Күй 

бір 
Ищенко Екатерина 

Евгеньевна 

Парфентьев Дмитрий 

Александрович 
2 

артықшылықсыз, 
толық емес 

2 
Парфентьева Елизавета 

Александровна 
2 

3 Щербуха Людмила 

Борисовна 

Оразов Степан Леонидович 

Оразов Евгений Степанович 3 

Табысы аз, үлкен 
4 

Оразов Александр 

Степанович 
4 

Бұл отбасылардағы қаражат ата-анасы еш жерде жұмыс істемейтіндіктен оқушыларды мектепке 
дайындауға жетпейді. 

 

Бірауыздан «ҚОЛДАП» дауыс беру арқылы шешілді: 
 

1. 2021-2022 оқу жылының басына білім беру мекемесінің дайындығы туралы ақпаратты 
қабылдау. 

2. 2021-2022 оқу жылына арналған ПО құрамы бекітілсін. 2021-2022 оқу жылына арналған ПОЖ-

ның іс-шаралар жоспары бекітілсін. Қамқоршылық кеңесі мектептің іс-шараларына белсене қатысу, 
оқу-тәрбие үрдісіне қойылған міндеттерді орындауға үлес қосу. 

3. Жеңілдікті санаттағы балалардың тізімдері бекітілсін. Всеобуч қорынан көп балалы отбасы 
балаларына, аз қамтылған балаларға, ОБПР, жетім және мүгедек балаларға тегін тамақтандыруды 
ұйымдастыруға, киім-кешек, оқулықтар, кеңсе тауарларын сатып алуға қаражат бөлінсін. 

 

PS Төрағасы: ________________ Зима Л.А. 
 

 

Хатшы: _______________Бер Т.И. 
 

 

Протокол№2 

қамқоршылық кеңесінің отырыстары 
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«Журавлевка ауылындағы жалпы білім беретін мектеп» КММ 

24 қыркүйек 2021 ж 

Қазіргі: 
Гилгенберг Татьяна Ивановна 

Альберг Елена Сергеевна 

Шмидт Надежда Олеговна 

Пешкова Светлана Анатольевна 

Зима Лидия Андреевна 

Мартыненко Ирина Леонидовна 

Иващенко Надежда Валерьевна 

Бер Татьяна Ивановна 

Баймағамбетова Вера Станиславовна 

Османова Нәзипе Сүйінқызы 

 

Жиналыстың күн тәртібі: 
1. Ыстық тамақты ұйымдастыру және сапасын бақылау; 
2. Мектептегі еңбек және оқу жағдайын жақсарту мәселелері бойынша мұғалімдер мен 

оқушыларды сұрау. 
 

Алғашқы сұрақты Қамқоршылық кеңесінің төрағасы Зима Лидия Андреевна алды. Олар ВП 
жөніндегі орынбасары Татьяна Ивановна Бермен бірге ыстық тамақты ұйымдастыру және сапасын 
бақылау туралы баяндады. 

Мектеп асханасында мектеп оқушыларының тамақтануын ұйымдастыру тексерілді. Анықталған: 
1-11 сынып оқушыларының барлығы 02.09.2021 жылдан бастап асханада тамақтанады. Сан Пинмен 
келісілген 10 күндік мәзір құрастырылды. Мәзір әр 10 күн сайын өзгереді. Пісіру үшін: тағамның 
макетін, салмағын тамақтану комиссиясы ата-аналармен бірге тексерді. Ашылды - тағамдардың 
салмағы мәзірге сәйкес келеді. 

Спикерлер: 
Нәзипе Сүйінқызы, мектеп асханасының аспазшысы. Барлық өнімдердің сапа сертификаттары 

бар. Ыдыс-аяқтың калориялылығын үнемі тексеріп отырады. Калория жазбалары болған жоқ. 
Шешімі: 
1-11 сыныптардың сынып жетекшілеріне оқушылардың тамақтануын үнемі қадағалап отыру, әр 

түрлі тамақтанудың адам денсаулығы үшін маңыздылығы туралы сынып сағаттарында әңгімелесуді 
ұсыну. 

 

Екінші сұрақ бойынша В.Р. Бер Т.И. мектептегі еңбек және оқу жағдайын жақсарту бойынша 
мұғалімдер мен оқушылар арасында жүргізілген сауалнама нәтижелерімен. 

Сауалнаманың мақсаты – мектептегі білім беру қызметінің тиімділігі мен сапасын арттыру. 
Оқушылардың, ата-аналардың, мұғалімдердің мектеп қоғамдастығындағы өмірге 

қанағаттанушылықтарын зерттей отырып, біз А.А.Андреев пен Е.Н. Степанов. Әдістердің мәні 
респонденттердің өздері ұсынған оннан жиырмаға дейінгі мәлімдемелермен келісу немесе келіспеу 
дәрежесін парақтарда жасырын түрде білдіруінде. Сонымен қатар, әдістер мектептің нақты жағдайына 
сәйкес келетін әртүрлі мәлімдемелерді қосуға мүмкіндік береді. 

Барлығы 7-11 сыныптардың 56 оқушысы қатысты. 
Зерттеу әдісі: 
сауалнамалық сауалнаманың социологиялық әдісі. 
оқушылардың мектеп өміріне қанағаттануын зерттеу. 

Социологиялық сауалнама барысында студенттерден сауалнама сұрақтарына жауап беру ұсынылды. 
Анонимді сауалнама нәтижелері жалпы алғанда оқушылардың оқу үдерісіне және мектептегі оқу 

жайлылығына қанағаттанғанын көрсетті: 
Студенттердің 71%-дан 100%-ға дейін педагогикалық ұжымға сенім білдірді. 
Қиын кезеңде оқушылардың 87%-дан 97%-ға дейін мектеп мұғаліміне немесе педагог-

психологқа, сынып жетекшісіне кеңес сұрай алады. 
65%-дан 90%-ға дейін өз пікірін сабақта еркін айта алады. 
71%-дан 96%-ға дейін мұғалімдердің құрметіне ие. 
Оқушылардың 89%-дан 99%-ға дейін мұғалімдермен кикілжің болмайды. 
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Студенттердің 70%-дан 94%-ға дейінгісін мұғалімдер өз есімдерімен атайды. 
Оқушылардың 100%-ы мектепті өздерін жайлы сезінетін қауіпсіз орын деп санайды. 
Көптеген сыныптарда жасы мен сыныбына байланысты 85%-дан 100%-ға дейін мектепті жақсы 

көреді және онда болғанын мақтан тұтады. 
Бірақ позициялар бар, оларды зерттеу мұқият көзқарас пен қосымша зерттеуді қажет етеді. Бұл 

кейбір пәндер бойынша үй тапсырмасының көлемі туралы сұрақ. 
Оқушылардың 24%-дан 78%-ға дейінгісі кейбір пәндер бойынша үй тапсырмасының көп 

болуына байланысты шаршайды. 
Бұл мәселе мұғалімдер кеңесінде қаралып, бақылауға алынды. 

Гимназиядағы білім сапасының ең маңызды көрсеткіші ата-аналардың мектептегі оқушылардың 
алған білім беру жағдайларының сапасына қанағаттанушылық көрсеткіші болып табылады. 

Ата-аналардың (заңды өкілдердің) мектептің оқу-тәрбие жағдайының сапасына 
қанағаттанушылығын зерделеу 20.09.21 күні жалпы мектептік ата-аналар жиналысында өткізілді. 
Мектепке деген көзқарас бірнеше бағытта зерттелді: 
-әр түрлі деңгейде оқу-тәрбие процесін ұйымдастыру; 
-ата-ана мен бала педагогтарының өзара әрекеті туралы пікір; 
- оқушылардың әлеуметтенуіне жағдай жасау туралы; 
-мектеп қызметінің күшті және әлсіз жақтарын анықтау; 
- мұғалімдерге және әкімшілікке ықтимал қосымша сұранысты және жалпы білім беру процесін 
жақсарту бойынша ұсыныстарды алу. 

Сауалнамаға 1-11 сынып ата-аналары 68 адам қатысты, бұл -78%. 

Сауалнама нәтижелері ата-аналардың келесі көрсеткіштерге қанағаттанатынын көрсетті: 
1. Ата-аналар мен мұғалімдердің қарым-қатынасы -93% 

2. Бала мен мұғалімнің қарым-қатынасы -90% 

3. Оқыту деңгейі – 74% 

4. Баланың жалпы мектепке деген қатынасы -99% 

5. Ата-ана мен әкімшілік арасындағы қарым-қатынас -94% 

7. Баланың мектептегі жетістіктері мен кемшіліктері туралы хабардар болу -100% 

8. Балаға деген көзқарасы үшін мұғалімдерге алғыс – 73% 

9. Сыныптағы оқушылар арасындағы қарым-қатынас -92% 

10. Мұғалімдермен, психологпен әңгімелесуден баланың жеке басын білу – 98% 

Орташа мәннен жоғары қанағаттану келесі параметрлерге жатады: 
1.Мектепті материалдық-техникалық қамтамасыз ету -45% 

2. Мектеп істеріне қатысу мүмкіндігі -72% 

Орташа төмен қанағаттану деңгейімен сипатталады 

1. Мектептегі тамақтану -88% 

Айта кету керек, ата-аналардың көпшілігі баласы оқитын сыныпты мейірімді, бала сыныпта 
ыңғайлы деп санайды. Мұғалімдер балаларға мейірімді. Жалпы ата-аналар мектеп әкімшілігімен және 
мұғалімдермен қарым-қатынас пен жақсы қарым-қатынасты сезінеді, олар баланың жетістіктерін әділ 
бағалайтынын атап өтеді. Көптеген ата-аналар үйірмелерді, мектепте өткізілетін іс-шараларды ұнатады, 
оларды пайдалы және қызықты деп санайды. Ата-аналардың көпшілігінің пікірінше, жалпы білім беру 
мекемесіндегі мұғалімдердің барлығы бірдей терең де берік білім бере бермейді. 

Респонденттердің орта есеппен 53%-ы мектеп өмірін ұйымдастыруға, мектеп бөлмелерінің жай-

күйіне, сыныптардың дизайнына, мектептің материалдық-техникалық қамтамасыз етілуіне 
қанағаттанған. 

Респонденттердің 64%-ы мұғалімдермен және әкімшілікпен қарым-қатынасқа қанағаттанса, 36%-

ы қалыптасқан қарым-қатынасқа қанағаттанбайды. Баланың жалпы мектепке деген көзқарасын және 
сыныптағы балалар арасындағы қарым-қатынасты ата-аналардың көпшілігі оң деп көрсетеді. 

Балалық және жасөспірімдік шақта табысты әлеуметтену үшін сынып ұжымының рөлі маңызды. 
Ата-аналардың көпшілігі баланың сыныптастарымен қарым-қатынасы айтарлықтай жақсы және тамаша 
(92%), бұл мектептің сынып ұжымдарына берілген жоғары баға дейді. 

Оқу процесін жақсарту бойынша тілектер мен ұсыныстар туралы сұрақта ата-аналардың көпшілігі 
жауаптарды бірден біржақты шеше алмады - температура мектепке сәйкес келмейді (суық). 

Шешім: 
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1. Педагогикалық кеңесте және ата-аналар жиналысында нәтижелерді талқылау және бірлескен іс-

шаралар қанағаттану деңгейін арттыруға көмектесетін параметрлерді анықтау, мектептің болашақ 
өміріндегі ата-аналардың рөлі мен орнын талқылау. 

 

 

PS Төрағасы: ________________ Зима Л.А. 
 

 

Хатшы: _______________Бер Т.И. 
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Протокол№3 

қамқоршылық кеңесінің отырыстары 

«Журавлевка ауылындағы жалпы білім беретін мектеп» КММ 

24 желтоқсан 2021 ж 

Қазіргі: 
Гилгенберг Татьяна Ивановна 

Альберг Елена Сергеевна 

Шмидт Надежда Олеговна 

Пешкова Светлана Анатольевна 

Зима Лидия Андреевна 

Игнатенко Алена Николаевна 

Мартыненко Ирина Леонидовна 

Иващенко Надежда Валерьевна 

Бер Татьяна Ивановна 

Баймағамбетова Вера Станиславовна 

 

Жиналыстың күн тәртібі: 
1. Жаңа жылдық мерекелерді ұйымдастыруға, қарлы қалашық салуға көмектесу. 
(жаңа жылдық мерекелерді ұйымдастыруға және өткізуге қатысуға жұртшылықты және 

демеушілерді тарту) 
Спикерлер: 
PS төрағасы Зима Л.А. Ол ауыл әкімдігі қызметкерлерінің күшімен алаң аумағында шағын қарлы 

қалашық бой көтергенін айтты. Сондай-ақ мектепке жаңа жылдық іс-шараларды өткізуге 25 мың теңге 
көлемінде қаржылай көмек көрсетуді, атап айтқанда, аз қамтылған отбасы балаларына сыйлық беруді 
ұсынды. 

Шешімі:  
Жаңа жылдық іс-шараларға қаржылай көмек көрсету. 
Мектеп қабырғасында жаңа жылдық іс-шараларды жоғары деңгейде ұйымдастырып, өткізу. 
 

 

 

 

PS Төрағасы: ________________ Зима Л.А. 
 

 

Хатшы: _______________Бер Т.И. 
 


